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Geachte heer Halkes,

Op 20 december 2023 heeft u raadsvragen ingediend over Diftar, het eerste jaar. Via een eerdere brief 
gaven wij aan, mede vanwege de vakantieperiode, extra tijd nodig te hebben voor de beantwoording.
Met deze brief geven wij u antwoord op uw vragen.

Vraag 1.
Wat doet het college tegen klachten van stank van de vaste, groene gft-containers?
Antwoord
De vaste GFT verzamelcontainers worden wekelijks geleegd en wij hebben een contract met Renewi voor 
het reinigen van alle verzamelcontainers. Als er klachten of meldingen over stankoverlast binnenkomen 
kijken we op locatie of er bijvoorbeeld sprake is van afval dat naast de container terecht is gekomen of in 
de klep vast zit. Als dit zo is wordt dit weggehaald.

Vraag 2.
Kan het college toezeggen komende zomer extra rondes te rijden als de temperaturen stijgen? En 
kan dat ook voor de gft-kliko’s?
Antwoord
Het college is niet voornemens in de zomer het GFT extra in te zamelen. Het extra legen zorgt voor 
hogere inzamelkosten en daartegenover staat niet dat een extra leging zorgt voor meer ingezameld GFT 
afval. Dit is gebleken bij gemeenten die eerder wel extra rondes in de zomer organiseerden.

Vraag 3.
Omwonenden van de vaste, groen gft-containers in onder meer de Gouden Uilenbuurt zien dat er in 
deze bakken meer verdwijnt dan gft-afval omdat de paslezer ontbreekt. Waarom zijn niet alle gft- 
containers in de gemeente voorzien van een paslezer? Om hoeveel containers gaat het? En wanneer 
zijn alle containers in de gemeente voorzien van een goede paslezer?
Antwoord
Op dit moment zijn 75 van de 136 GFT containers voorzien van een paslezer.
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Een paslezer is kostbaar en de toevoeging van extra techniek op een container zorgt ervoor dat de locatie 
storingsgevoeliger is. Er is tot op heden bovendien geen sprake van afkeur van het GFT-afval. Het heeft 
daarom de voorkeur van het college om zo min mogelijk GFT containers van een paslezer te voorzien en 
dit alleen op die plekken te doen waar problemen (te verwachten) zijn.

Vraag 4.
Eerder dit jaar hebben inwoners met een beperking en ouderen geklaagd bij de gemeente over de 
hoge groene vaste GFT-containers. Hen is toegezegd dat onderzocht zou worden of er een meer 
toegankelijkere variant mogelijk was. Het CDA Lansingerland is voorstander van een inclusief 
afvalbeleid. Hoe ver is het college met het aan de bewoners toegezegde onderzoek?
Antwoord
Het college heeft op dit punt aangegeven dat we de ontwikkelingen in de gaten houden. Vooralsnog is 
er geen aanleiding om gebruik te maken van andere containers; er zijn daarover geen signalen bij de 
gemeente binnengekomen. Er zijn wel inwoners van appartementencomplexen die op verzoek de 
beschikking kregen over een minicontainer voor GFT die zij op eigen terrein stallen.

Vraag 5.
Hoeveel boetes voor bijplaatsing, verkeerd aanbieden etc. zijn er uitgeschreven tussen 1 januari en 
1 oktober? En hoe verhoudt zich dat tot dezelfde periode van de jaren 2019, 2020, 2021 en 2022?
Antwoord
In 2023 schreef de gemeente 10 boetes uit. In de eerdergenoemde jaren waren dat er 0.

Vraag 6.
Hoeveel capaciteit is er beschikbaar voor handhaving op afval? En hoe verhoudt zich dat met de 
eerdere jaren zoals in vraag 8 aangegeven?
Antwoord
Wij gaan ervan uit dat u in deze vraag heeft willen refereren aan vraag 5 en de daarin genoemde jaren. 
Wij nemen ieder jaar 0,5 FTE BOA inzet mee in de begroting voor Afval. Dit is toereikend. De dekking 
hiervoor komt uit de Afvalstoffenheffing.

Vraag 7.
Heeft het college kennisgenomen van het artikel in De Telegraaf van 30 augustus met de kop ‘Afval 
scheiden is een grote bende: veel plastic wordt alsnog verbrand’?
Antwoord
Ja.

Vraag 8.
Kan het college aangeven hoeveel ladingen pmd, textiel, GFT en papier er door de inzamelaar zijn 
afgekeurd de eerste drie kwartalen van 2023. Zijn deze afgekeurde ladingen al meegenomen in de 
prijsstelling van 2024?
Antwoord
De afgesloten contracten bevatten afspraken over afkeurpercentages en daar komt Lansingerland niet 
boven. In de op 20 december verstuurde raadsinformatiebrief (U23.05712) leest u ook meer over de 
uitgevoerde sorteeranalyses en gesprekken met verwerkers.
In de begroting houden wij rekening met de in de contracten afgesproken geaccepteerde 
afkeurpercentages.
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Vraag 9.
Het terugdringen van PMD-vervuiling kan alleen door strikte controles, zo staat in het artikel. Als 
voorbeeld wordt de gemeente Aa en Hunze genoemd. Is het college ook hier van plan zulke strikte 
controles op zakken uit te gaan voeren? Zo nee, hoe denkt het college dan de kwaliteit van het PMD 
te kunnen verbeteren?
Antwoord
Zoals aangegeven in het antwoord op vraag 8 ondervinden wij in Lansingerland geen problemen zoals in 
de gemeente Aa en Hunze. De situaties zijn niet met elkaar te vergelijken.
Om de kwaliteit van het PMD uit Lansingerland te waarborgen laten wij sorteerproeven uitvoeren en 
vragen wij periodiek aan de inzamelaar en verwerker hoe de kwaliteit zich ontwikkelt. We zetten 
communicatie in om mensen te wijzen op wat er wel en niet in het PMD mag en waar mogelijk spreekt 
handhaving mensen aan op het aanbiedgedrag.

Vraag 10.
Is het college bereid te onderzoeken welke mogelijkheden er zijn om pmd niet meer in zakken maar op 
een andere manier in te zamelen, zodat de ergernis over afval in de straten door kapotte zakken en te 
vroeg buiten hangen van zakken kan worden opgelost? Zo nee, waarom niet?
Antwoord
Voorafgaand aan de vaststelling van het huidige afvalbeleid zijn alternatieven bekeken en is een keuze 
voor de huidige vorm van aanbieding gemaakt. Het college is op dit moment niet voornemens om hierin 
een andere keuze te maken.

Vraag 11.
Volgens hoogleraar Gradus in hetzelfde artikel kunnen machines beter scheiden dan mensen. Betere 
reststromen is goed voor het milieu, het belangrijkste criterium wat betreft het CDA Lansingerland 
om te kiezen welk afvalsysteem er na 2026 moet komen. Kan het college onderzoeken wat het per 
inwoner gaat kosten als er wordt overgestapt op nascheiding, net zoals de gemeente Voorschoten 
onlangs heeft gedaan?
Antwoord
Zoals opgenomen in het Afvalbeleid volgt het college de technologische ontwikkelingen op onder andere 
het gebied van nascheiding goed. De bij het college bekende onderzoeken en cijfers (van onder andere 
bedrijven die nascheiden) laten niet zien dat nascheiding zorgt voor betere scheiding van het afval dan 
wat wij in Lansingerland al behalen.
Zoals aangegeven in de raadsinformatiebrief van 10 juli 2023 (U23.02752) startte het college de 
aanbesteding voor het inzamel- en verwerkingscontract voor diverse afvalstromen. In de brief werden de 
redenen opgesomd om op dit moment niet voor nascheiding van het restafval te kiezen maar vast te 
houden aan de gemaakte keuze voor bronscheiding. Nu wederom een onderzoek doen naar de kosten vergt 
ambtelijke capaciteit en extra financiële middelen en is daarom niet opportuun.

Vraag 12.
Diverse inwoners zeggen dat ze ontmoedigd worden om klachten in te dienen of horen niets als ze 
een klacht indienen. Onder meer inspreekster mv Van As bij de gemeenteraad op 29 juni sprak daar 
ook al over. Wat vindt het college daarvan? Welke afspraken zijn er gemaakt over klachtafhandeling?
Antwoord
Over klachten is het volgende afgesproken. Inwoners met klachten over de afvalinzameling dienen contact 
te zoeken met Renewi. Renewi neemt de klacht/melding in behandeling. Indien het een vraag betreft die 
niet over de inzameling gaat, maar over het beleid van de gemeente, dan zet Renewi de vraag door. 
Ambtelijk wordt vervolgens contact opgenomen met de melder. Het college heeft geen signalen 
ontvangen dat de gemeente hierbij in gebreke zou blijven.
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Vraag 13.
Uit het onderzoek Waardering openbare ruimte Lansingerland 2023 blijkt op pagina 6 dat het aantal 
mensen dat ontevreden is over de inzameling van het huisvuil is gestegen van 9 naar 22 procent. Hoe 
verklaart het college deze forse stijging?
Antwoord
Het college heeft kennisgenomen van deze resultaten. Tegelijkertijd ziet het college ook dat het aantal 
vragen, klachten en meldingen over de afvalinzameling weer terug is op het niveau van voor de door
gevoerde beleidsverandering. Het college heeft daarom het vertrouwen dat, na een periode van 
gewenning, de waardering voor de afvalinzameling zal stijgen.

Vraag 14.
Op pagina 8 van hetzelfde onderzoek lezen we dat het aantal mensen dat zwerfafval aantreft is 
gestegen van 31 naar 39 procent. In Berkel en Rodenrijs zelfs van 31 naar 43 procent. Hoe verklaart 
het college deze stijging?
Antwoord
De vergelijking met het rapport uit 2021 is in sommige opzichten lastig vanwege het feit dat de gemeente 
toen nog volop te maken had met alle coronamaatregelen.
Om een objectief beeld te hebben van de buitenruimte en de hoeveelheid vervuiling laat het college 
periodiek schouwingen uitvoeren om de hoeveelheid zwerfafval in de gemeente daadwerkelijk te meten. 
Uit de schouwrapporten komt op dit moment niet naar voren dat de buitenruimte veel vervuilder is.
We houden dit scherp in de gaten.

Vraag 15.
Onze fractie is op uitnodiging van de Vlaardingse SGP/ChristenUnie op bezoek geweest in de 
Haringstad. Daar hebben ze bij restafvalcontainers een klein klepje in de deur gemaakt waar kleine 
beetjes restafval - zoals zwerfafval - kunnen worden ingegooid als je even je pas niet bij je hebt.
Een mooie oplossing, want de vuilnisauto rijdt toch al voor deze containers en de straten worden 
schoner. Ook ontlast het de openbare prullenbakken, die daardoor minder vaak geleegd hoeven te 
worden. Is het college bereid deze Vlaardingse vinding ook voor gebruik in Lansingerland te 
onderzoeken? Zo nee, waarom niet?
Antwoord
De zwerfafvalklep, zoals deze vinding ook wel genoemd wordt, is bij het college bekend en er is al eens 
navraag naar gedaan. In het verleden is er een offerte uitgevraagd waarin de kosten voor het aanbrengen 
neerkwamen op C 750,- per container. Het aanbrengen van de klepjes in bestaande containers tast de 
container aan en heeft invloed op de garantie.
Indien inwoners klein afval bij zich hebben als zij onderweg zijn dan kunnen zij in Lansingerland gebruik 
maken van de aanwezige prullenbakken of het afval mee naar huis nemen om daar in de eigen prullenbak 
weg te doen.
Voor hondenbezitters zijn er voldoende prullenbakken voor de hondenpoepzakjes. Voor inwoners die zich 
specifiek inzetten om zwerfafval te rapen is er een speciale regeling waarmee zij een extra container of 
een speciale zwerfafvalpas kunnen krijgen.

Vraag 16.
Het college beloofde eerder dit jaar de beveiliging van de afvalpas te verbeteren. Toch blijkt het 
systeem nog lek te zijn, zo blijkt uit de uitzending van Het Raadhuis op RTV Lansingerland op 
6 december jl. De gemeente gaf daarin toe dat tenminste 7 keer de pas is gekopieerd. Wanneer is de 
pas echt veilig?
Antwoord
De afvalpas voldoet sinds de upgrade aan hetzelfde beveiligingsniveau als de OV-chip kaart.
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De 7 genoemde kopieën dateren van voor de uitgevoerde beveiligingsupgrade. De kopieën zijn door de 
upgrade onbruikbaar gemaakt. Er is sprake van één melder die aangeeft dat de upgrade een gemaakte 
kopie niet onbruikbaar is gemaakt. Deze melding onderzoeken wij op dit moment.

Vraag 17.
Vertrouwen in een systeem valt of staat met de betrouwbaarheid ervan. In gesprekken met inwoners 
en ook op internet valt op dat mensen zich niet herkennen in de cijfers van de afvalteller. Herkent 
het college deze signalen? En zo ja, wat wordt er gedaan om deze inwoners te helpen?

Antwoord
Zoals u heeft kunnen lezen in de voortgangsrapportage van het college kwamen er vanaf januari 2023 tot 
en met midden januari 2024 96 vragen binnen over de registraties in de restafvalteller. Van deze 96 zijn 
uiteindelijk 56 registraties geannuleerd. De redenen waarom deze registraties niet klopten zijn bekend en 
opgelost, deze kunnen dus niet opnieuw voorkomen.
We bieden inwoners de mogelijkheid om elke maand de restafvalteller te controleren om vroegtijdig 
eventuele foutieve registraties eruit te kunnen halen.

Vraag 18.
Graag ontvangt onze fractie van het college een tabel waarin uitgesplitst is hoeveel keer er 
restafval is aangeboden per huishouden. (Toelichting: Hoeveel huishoudens hebben 0 keer restafval 
aangeboden, 1 keer, 2 keer, etc.)
Antwoord
Wij zijn op dit moment nog volop bezig met de jaarafsluiting 2023. Om die reden is het nu nog niet 
mogelijk de gevraagde tabel te delen. Graag delen wij deze met u als onderdeel van de evaluatie van het 
Afvalbeleid later dit jaar.
Bijgaand delen we wel met u de geschatte gemiddelde aanbiedingen per inzamelmiddel over 2023:
- 42 aanbiedingen per jaar met de afvalpas op de verzamelcontainer voor restafval;
- 7 aanbiedingen per jaar van de 140 liter met restafval;
- 11 aanbiedingen per jaar van de 240 liter met restafval.

Wij verwachten dat wij met deze brief antwoord hebben gegeven op uw raadsvragen.

Met een vriendelijke groet,
burgemeester en wethouders van Lansingerland

Mickel Beckers 
Gemeentesecretaris

drs. Pieter van de Stadt 
Burgemeester
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